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Odpověď Ministerstva zdravotnictví na žádost o informaci dle zákona č. 106/1999 Sb.,  
o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů 
 
Dne 8. dubna 2024 obdrželo Ministerstvo zdravotnictví (MZ) Vaši žádost o poskytnutí 
informace dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění 
pozdějších předpisů (InfZ), evidovanou pod č.j.: xxx s prodlouženou lhůtou přípisem č.j: xxx.  
 
Předmětným podáním jste požádal o informace v souvislosti se sdělením v níže uvedeném 
článku: 
 
Dne 30. 1. 2024 vyšel v týdeníku Respekt článek „JAKO KDYŽ BĚŽÍTE MARATON. VĚDCI 
ZKOUMAJÍ PŘÍČINY POTÍŽÍ LIDÍ S, DLOUHÝM COVIDEM’”, kde se objevila následující 
informace: 
 
„Snad se však blýská na lepší časy. Koncem ledna se má uskutečnit on-line schůzka mezi 
zástupci lékařů a ministerstvem zdravotnictví, kde se podle náměstka ministra zdravotnictví 
Josefa Pavlovice bude jednat mimo jiné o pravidlech pro praktické lékaře, která by například 
určila, k jakým specialistům a do jakých specializovaných center by nemocné posílali. Center 
by mělo být více, podle Pavlovice ovšem nemusejí být nutně v každém kraji. Pravidla by měla 
vzniknout i pro posudkové lékaře, aby si dokázali poradit s pacienty, kteří jsou delší dobu 
neschopní práce. Jednat se bude také o tom, jakým mechanismem nemocným nabídnout 
lázně a jak je dostat do mezinárodních klinických studií hledajících účinné léky. Celý systém, 
o kterém je tu řeč, by mohl fungovat už v dubnu nebo květnu.” Celý článek: 
https://www.respekt.cz/tydenik/2024/6/jako-kdyz-bezite-maraton-vedci-zkoumaji-priciny-potizi-lidi-s-dlouhym-
covidem  
 
Konkrétně jste požádal o:  

• Proběhla zmiňovaná schůzka mezi zástupci lékařů a Ministerstvem zdravotnictví? 

• Pokud ano: 
○ Kdo se schůzky účastnil 
○ Jaké závěry byly přijaty 

• Jaké kroky Ministerstvo zdravotnictví činí pro zlepšení dostupnosti péče pro občany 
trpící dlouhým covidem? 

 
K Vaší žádosti sděluji: 
 
Zmiňována schůzka proběhla dne 29. ledna 2024 na půdě Ministerstva zdravotnictví za účasti 
následujících osob:   

• Josef Pavlovic – náměstek ministra 

• zástupce České pneumologické a ftizeologické společnosti ČLS JEP  

• zástupce Plicní kliniky FN Hradec Králové a LF HK UK 

• zástupkyně neurologické kliniky VFN Praha 

• zástupce ČKS ČLS JEP 
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• zástupce Katedry všeobecného praktického lékařství, Institut postgraduálního 
vzdělávání ve zdravotnictví 

• zástupce plicní kliniky FN Hradec Králové 
  
Na předmětném jednání bylo diskutováno: 

a. TERMINOLOGIE a DEFINICE POST-COVID   
b. Epidemiologie POST-COVID  
c. Jak diagnostikovat  
d. Jak léčit  
e. Multioborový přístup – časný vznik stručného doporučení 
f. Multioborový přístup – vznik center nejméně jednoho v každém kraji   

  
K Vašemu poslednímu dotazu uvádíme, že Ministerstvo zdravotnictví podporuje nadále 
činnost centra pro postcovidový syndrom při FN v Hradci Králové. Je v přípravě vznik metodiky 
a doporučení na postup při léčbě a diagnostiky post covidového syndromu. Proběhlo jednání 
se zástupci MPSV o možnostech k zařazení a začlenění pacientů s post covidem do systému 
dávek, zatím jednání nadále probíhají. 
 


